
PROTOKÓŁ Nr XIII/20
z XIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 15 stycznia 2020 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  
o godz.1105, zakończyła się o godz. 1302

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcie XIII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy.

Pan  Przewodniczący  powitał  radnych,  Pana  Wójta,  Zastępcę,  Panią  Skarbnik,  Pana
Sekretarza, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, zaproszonych gości w tym Pana
Jerzego Ogara - kierownika Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Siemiatyczach,
sołtysów i mieszkańców naszej gminy.
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący zgłosił  wniosek  w sprawie  uzupełnienia  porządku  obrad  o  punkt  -
„Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr IX/62/19 Rady Gminy Mielnik z dnia 1 sierpnia
2019  r.  w  sprawie  zasad  wynajmowania  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład
mieszkaniowego zasobu gminy.”.

Rada Gminy jednogłośnie,  przy obecności 15 radnych,  ustaliła porządek XIII sesji
Rady.

Brzmi on następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na

terenie Gminy Mielnik.
6. Podjęcie  uchwały o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i  zakresu

świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez
właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie   odpadami  komunalnymi  na
terenie Gminy Mielnik.

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie
odpadami  komunalnymi  i  ustalenia  stawki  tej  opłaty  oraz  ustalenia  stawki  opłaty
podwyższonej dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy.



2

8. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi dla nieruchomości na której zamieszkują mieszkańcy.

9. Podjęcie   uchwały  o zmianie  uchwały  Nr  IX/62/19 Rady Gminy Mielnik  z  dnia  
1 sierpnia 2019 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących
w skład mieszkaniowego zasobu gminy

10. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych za 2019 r.

11. Współpraca Gminy Mielnik z organizacjami pozarządowymi – sprawozdanie za 2019
rok.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Wolne wnioski i informacje.
14. Zakończenie obrad.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 3.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:

1) Poinformował,  że  uczestniczył  w  konferencji  Pana  Prezydenta  Andrzeja  Dudy  w
Kolnie dotyczącej rozwoju małych obszarów wiejskich. Gmina Mielnik została tam
przedstawiona  przez  przedstawicieli  poszczególnych  ministerstw  z  dobrej  strony
Powiedziano,  że Gmina Mielnik realizuje  program Władysława Stasiaka dotyczący
przejść. W tym roku jest nacisk na budowę bezpiecznych przejść, tak że wpisaliśmy
się  w  nurt  tego  programu.  Przedstawicielka  MON  wspomniała  tam  
o budowie drogi wojewódzkiej przebiegającej przez Radziwiłłówkę. Jest to dla nas
bardzo dobra wiadomość.

2) Wspólnie z Panem Tomaszem Gorochowiczem Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu  
z  Panią  Zastępcą  Wojewódzkiego Konserwatora  Zabytków w sprawie  rewitalizacji
parku w Mielniku. Będziemy składać wniosek do „Tygla Doliny Bugu” w sprawie
pozyskania środków na rewitalizację. Kwota do pozyskania wynosi 2,3 mln.zł.

3) Trwają prace nad przetargiem na wyłonienie wykonawcy projektu bioróżnorodności.
Dotyczy  to  środków otrzymanych  z  RPO Województwa   Podlaskiego  na  budowę
ścieżki  edukacyjnej  w  Głogach  i  tarasu  widokowego  na  Górze  Rowskiej  przy
ul.Białej.

4) Zbliżamy się  do końca  budowy ulicy  Białej,  zostały  do  wykonania  dwie  warstwy
asfaltu , całościowa warstwa asfaltu wyniesie 18 cm.

5) Znaleźliśmy się na liście skierowanej przez Wojewodę do Premiera w sprawie budowy
ulicy Sadowej. Jeszcze nie wiemy jaka to lista – podstawowa czy rezerwowa.

6) Na bieżąco spotykamy się z mieszkańcami gminy w różnych sprawach.

Do punktu 4.

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły do niego
zapytania czy interpelacje. Radni również nie zabierali głosu w tym punkcie porządku obrad.
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Do punktu 5.

Pan  Sekretarz  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Regulaminie
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że z zadowoleniem przyjmuje projekt tej uchwały,
która powstała na wniosek Pana radnego zgłoszony na poprzedniej sesji. Uchwała spowoduje
pewne oszczędności u mieszkańców gminy ale również spowoduje oszczędności w gminie, w
rozliczeniu  z  odbiorcą  śmieci.  Będzie  mniejsza  masa  śmieci,  pomniejszona  
o  zgromadzone  w  kompostownikach  odpady  biodegradowalne,  zaś  posiadacze
kompostowników będą mieli ulgę w opłacie.

Pan Przewodniczący  Rady zauważył,  że  dobrze  że  zmieniamy  Regulamin.  Po  ostatnim
wyroku WSA w sprawie uchwały miasta Łomża nasza poprzednia uchwała mogłaby zostać
uchylona.  W uchwale Łomży nie znalazł się zapis w sprawie obligatoryjnego zwalniania  
z  części  opłaty  mieszkańców,  którzy  sami  kompostują  odpady  biodegradowalne.  Pan
Przewodniczący podziękował Panu radnemu Leszkowi Karbowskiemu za inicjatywę w tej
sprawie

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy
Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/93/20
w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 6.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie
szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za
uiszczoną  przez  właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi na terenie Gminy Mielnik.

Pan Wójt  poinformował,  że  chcemy  aby  PSZOK  był  również  otwarty  w  każdą  sobotę.
Godziny otwarcia zostaną ustalone w terminie późniejszym.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/94/20
o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
odbierania  odpadów komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str...............prot.)
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Do punktu 7.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  wyboru  metody  ustalenia
opłaty  za  zagospodarowanie  odpadami  komunalnymi  i  ustalenia  stawki  tej  opłaty  oraz
ustalenia  stawki  opłaty  podwyższonej  dla  nieruchomości,  na  których  zamieszkują
mieszkańcy. 

Pan radny Kamil Zalewski poinformował, że na posiedzeniu Komisji przegłosowano jego
propozycję  stawki  za  śmieci  w  wysokości  14  zł.  Pan  radny  stwierdził,  że  intencją  jego
wniosku było aby osoby posiadające kompostownik płaciły 14 zł, pozostałe osoby powinny
płacić  
15 zł.

Pan radny Leszek Karbowski przytoczył ustawowe zapisy dotyczące obowiązku wnoszenia
opłat  za śmieci..  W naszej  gminie jest  spora ilość ludzi  którzy  nie  deklarowali  opłaty  za
odpady komunalne, co powoduje zwiększona stawkę dla tych którzy płacą. Aby gmina nie
ponosiła zbyt dużych opłat i aby zmniejszyć koszty ponoszone przez mieszkańców Pan radny
zaproponował aby wyłapać tę grupę osób, która nie złożyła deklaracji. Jego zdaniem jest taka
możliwość - jeżeli ktoś mieszka na stałe czy okresowo, to korzysta z wody. Na podstawie
zużycia wody można potwierdzić, że na danej posesji są mieszkańcy i wytwarzają odpady.
Ustawa określa sposób wyegzekwowania obowiązku złożenia deklaracji,  ze strony Urzędu
Gminy należy podjąć działania administracyjne aby to wyegzekwować.
Jeżeli  byśmy zwiększyli  ilość osób deklarujących oddawanie odpadów, to nie zwiększając
drastycznie stawki za odpady, zmniejszylibyśmy obciążenie gminy za śmieci. Pan radny na
komisjach  przytaczał  kalkulacje  jak  to  zrobić.  Licząc  ok.  500  osób,  które  nie  są  ujęte  
w rejestrze deklaracji, uznać można że spora część tych osób byłaby zmuszona do złożenia
deklaracji.  Drugim  źródłem  pozyskania  środków  jest  odbiór  odpadów  biodegradalnych.
Zastosowanie  obu  tych  form  spowoduje  zmniejszenie  kosztów  oddawania  odpadów
komunalnych.  Stawki  za  odpady  trzeba  wypośrodkować,  nie  możemy  zbyt  obciążać
mieszkańców a z drugiej strony gmina nie może zbyt wiele do odpadów dopłacać.
Dla  gminy  zwiększenie  ilości  deklaracji  może  być  niewygodne,  ale  jest  to  możliwe  do
zrealizowania.

Pan radny Kamil Zalewski zaproponował zmniejszenie częstotliwości wywożenia odpadów
segregowanych. To też wpłynie na cenę wywozu śmieci.

Pan Wójt wyjaśnił, że teraz po przetargu to już nic nie da, można to zrobić na przyszłość.
Wiążę się to ze zmianą regulaminu odbierania odpadów.

Pan Tomasz Gorochowicz- kierownik Referatu UG
Na  podstawie  dotychczas  obowiązujących  uchwał  i  przepisów  dotyczących  gospodarki
odpadami został ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg i została podpisana umowa dotycząca
tego przetargu. Przetarg i  umowa dotyczą odbioru odpadów komunalnych z terenu naszej
gminy,  ten  fakt  już  zaistniał.  Sensem  podejmowanej  dziś  uchwały  jest  zabezpieczenie
finansowania realizacji umowy. Obowiązująca do tej pory stawka nie pokrywa zobowiązań
gminy w tym zakresie. Od radnych zależy w jakim stopniu te zobowiązania zostaną pokryte
przez  mieszkańców  a  w  jakim  przez  gminę.  To  jest  cały  sens  uchwały.  Przy  tej  okazji
pojawiła się dyskusja i poruszono temat systemu gospodarowania odpadami na terenie gminy.
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Jest  to  problem  istotny  i  ważny  do  zastanowienia,  zwłaszcza,  że  te  zasady  zostały
wprowadzone przez poprzednie rady i funkcjonują od 2012 roku. W kolejnych latach były
drobne  zmiany,  między  innymi  na  wniosek  radnych  zwiększono  częstotliwość  odbierania
odpadów w poszczególnych frakcjach.  Zdaniem Pana Gorochowicza jest  to temat ważny  
i warty zastanowienia ale nie w tej  chwili.  Dzisiaj  radni mają do rozstrzygnięcia problem
finansowy -  jak zabezpieczyć  środki  finansowe na dane  zdarzenie gospodarcze,  które już
nastąpiło. Odnosząc się do wystąpienia Pana radnego Karbowskiego stwierdził, że mówił on
o trzech różnych systemach gospodarowania odpadami. W naszej gminie obowiązuje system
polegający  na  wnoszeniu  opłaty  przez  osoby  zamieszkałe  na  terenie  gminy.  
Na nieruchomościach, na których powstają odpady, ich właściciele również ponoszą opłaty.
Dotyczy  to  sklepów,  zakładów  rzemieślniczych,  tam  gdzie  się  prowadzi  jakąkolwiek
działalność.  Właściciele  tych  nieruchomości  podpisują  umowy  na  odbiór  odpadów
bezpośrednio z PUK. Jeśli chodzi o domki letniskowe, musi być podstawa prawna do objęcia
ich opłatami – muszą one nazywać się domkami letniskowymi. Na terenie naszej gminy tych
domków letniskowych  jest  bardzo  mało,  bo  to,  co  uważamy  za  domki  letniskowe są  to
mieszkalne  budynki  całoroczne,  w  których  nikt  cały  rok  nie  mieszka.  Temat  ten   był
wcześniej  analizowany w Urzędzie i  nie znaleziono sposobu aby te budynki wciągnąć do
systemu. Każdy właściciel takiego budynku mógłby odwołać się od naszej decyzji, w  prawie
budowlanym jest rozróżnienie rodzajów budowli. Podobnie jest w deklaracjach podatkowych.
Osoby  czasowo  przebywające  na  terenie  gminy  namawiamy  do  złożenia  deklaracji
śmieciowych  na  okres  pobytu.  Z  nastaniem  okresu  wiosennego  sporo  osób  składa  takie
deklaracje. Jesienią z kolei, kiedy wyjeżdżają z terenu gminy, składają deklaracje zerowe. 
Jest gro osób, zwłaszcza młodzieży, która jest zameldowana na terenie naszej gminy ale tu nie
przebywa. Osoby te wyjechały do szkół, pracy, na uczelnie czy za granicę. Stąd bierze się
różnica  między osobami  zameldowanymi a  terenie  gminy a  osobami  ujętymi  w systemie
odpadami. Pan Gorochowicz nie wykluczył istnienia luk w systemie, trudno  jest ustalić czy
ktoś w danym domu mieszka czy nie. Staramy się wyłapywać takie sytuacje, zawozimy do
domu deklaracje i  prosimy o ich wypełnienie.

Pan radny Leszek Karbowski
Zacytował  zapisy  ustawy  dotyczące  domków  letniskowych  i  innych  nieruchomości
wykorzystywanych  na  cele  rekreacyjno-wypoczynkowe.  Rada  Gminy  uchwala  dla  takich
nieruchomości  ryczałtową  stawkę  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi.
Obowiązkiem  wójta  jest  skontrolowanie  czy  odpady  z  tych  nieruchomości  są  
w ucywilizowanej formie oddawane. Jeżeli brak jest umów, to wójt administracyjnie nakłada
obowiązek  uiszczenia  opłaty  za  te  odpady.  Sprawdzając  stan  zużycia  wody  można
bezwzględnie  stwierdzić,  że  ten  mieszkaniec  był  na  nieruchomości.  W sprawie  długości
pobytu składa deklarację do Urzędu. Urzędnicy mają możliwość sprawdzenia tej sytuacji.

Pan radny Jerzy Weremjewicz podał przykład swojej rodziny, gdzie na terenie gminy jest
zameldowane 5 członków rodziny, z czego dwie osoby tu nie zamieszkują i nie deklarują
oddawania śmieci. Tak jest w wielu rodzinach w gminie i te osoby mieszczą się w grupie 500
osób, które nie składają deklaracji.

Pan Wójt Gminy przedstawił kalkulację cen odpadów w 2020 roku.

• W  toku  przeprowadzonego  postępowania  na  wyłonienie  wykonawcy  na  odbiór  
i zagospodarowanie odpadów w 2020 r złożona została jedna oferta- PUK Hajnówka,
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na kwotę 513.625,98 zł. (w I przetargu była kwota 565.335,88 zł.)
• Miesięczne zobowiązanie w związku z  podpisaniem umowy wynosi 42.802,17 zł
• Na rok 2020 przyjęto, że w systemie gospodarki odpadami uczestniczy 1921 osób.
• Od roku 2020 wszystkie  odpady muszą być deklarowane przez mieszkańców jako

segregowane.
• Kalkulacje możliwych stawek opłat zawiera poniższa tabelka:

liczba osób

stawka 
opłaty 

miesięcznej
kwota wpłat 
miesięcznych

kwota niezbędna 
do pokrycia 
zobowiązań

różnica do pokrycia 
z budżetu gminy 

miesięcznie

różnica do pokrycia z 
budżetu gminy 

rocznie
1921 12 23052 42802,17 19750,17 237002,04
1921 13 24973 42802,17 17829,17 213950,04
1921 14 26894 42802,17 15908,17 190898,04
1921 15 28815 42802,17 13987,17 167846,04
1921 16 30736 42802,17 12066,17 144794,04
1921 17 32657 42802,17 10145,17 121742,04
1921 18 34578 42802,17 8224,17 98690,04
1921 19 36499 42802,17 6303,17 75638,04
1921 20 38420 42802,17 4382,17 52586,04
1921 21 40341 42802,17 2461,17 29534,04
1921 22 42262 42802,17 540,17 6482,04

Kalkulacja opłaty za odpady 2020

Pan  Wójt  wniósł  o  uchwalenie  proponowanej  stawki  17  zł.  od  osoby  a  w  przyszłości
wprowadzić regulacje o których mówiono w dyskusji – zmniejszyć częstotliwość wywozu
tworzyw sztucznych i ryczałtowo opodatkować domki letniskowe.

Za  propozycją  Pana  Wójta  17  zł/osoby  opowiedziało  się  5  radnych,  przeciw  8,
2 radnych wstrzymało się od głosu.

(w zał. na str...............prot.)

Za propozycją Pana radnego Zalewskiego 15 zł./osoby opowiedziało się 9 radnych,
przeciw było 4, 2 radnych wstrzymało się od głosu.

(w zał. na str...............prot.)

Rada Gminy 10 głosami za, przy 3 głosach sprzeciwu i 2 głosach wstrzymujących się
podjęła  uchwałę  nr  XIII/95/20 w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za
zagospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz ustalenia stawki
opłaty podwyższonej dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 8

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości na której zamieszkują
mieszkańcy.  Projekt  uchwały  zawiera  poprawkę  wniesioną  na  posiedzeniu  Komisji  przez
Pana radnego Leszka Karbowskiego. 
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Pan radny Kazimierz Tobota zapytał czy wszyscy muszą zmieniać deklaracje czy tylko ci,
co chcą włączyć kompostowniki.

Pan Sekretarz odpowiedział, że obligatoryjnie muszą to zrobić wszyscy, ponieważ zmieniła
się  cena za śmieci.  Na pytania radnych czy wcześniej  przy zmianie ceny śmieci  również
trzeba było złożyć deklaracje Pan Sekretarz odpowiedział twierdząco.

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała o wprowadzenia ułatwień polegających na możliwości
tymczasowego deklarowania okresu oddawania śmieci. Na jednej deklaracji można byłoby
określić okres od - do. Byłoby to znaczne ułatwienie dla osób które przebywają w gminie
czasowo.

Pan Sekretarz odpowiedział, że ze względu na znaczną płynność nie jest to możliwe.

Pan Wójt Gminy – postaramy się zrobić dużą akcję informacyjną w tej sprawie, ludzie będą
mogli składać deklaracje pocztą, mailem lub wypełniając wniosek online, bez konieczności
przychodzenia do Urzędu.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi dla nieruchomości na której zamieszkują mieszkańcy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/96/20
w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
dla nieruchomości na której zamieszkują mieszkańcy.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 9.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały Nr IX/62/19 Rady
Gminy Mielnik z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  o zmianie uchwały Nr IX/62/19 Rady Gminy Mielnik z dnia 1 sierpnia 2019 r.  
w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych podjęła uchwałę nr XIII/97/20
o zmianie uchwały Nr IX/62/19 Rady Gminy Mielnik z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie
zasad  wynajmowania  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w skład  mieszkaniowego  zasobu
gminy.

(w zał. na str...............prot.)
Do punktu 10.

Pani Katarzyna Warszycka - kierownik GOPS, sekretarz GKRPA przedstawiła informacje 
z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za
2019 r.

(w zał. na str...............prot.)



8

Do punktu 11.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  sprawozdanie  o  współpracy  Gminy  Mielnik  
z organizacjami pozarządowymi za 2019 rok.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zwrócił uwagę, że w przekazanym sprawozdaniu brak
jest informacji o Stowarzyszeniu  LOT.

Pan Sekretarz odpowiedział, że sprawozdanie zostanie uzupełnione o tę informację.
(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 12.

Pan  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  na  poprzedniej  sesji  ani  w  okresie
międzysesyjnym interpelacji i zapytań nie składano. 

Do punktu 13.

Pan Jerzy Ogar – kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Siemiatyczach
przekazał zebranym informacje na następujący temat:

• zgodnie  z  nowelizacją  ustawy  o  odpadach  rolnicy  gospodarujący  na powierzchni
użytków rolnych powyżej 75 hektarów podlegają obowiązkowemu wpisowi do BDO,
czyli Bazy Danych o Produktach i Opakowaniach oraz Gospodarce Odpadami. 

• rolnicy będą mogli otrzymać dotacje na wapnowanie gleb,
• rolników obowiązuje dyrektywa azotanowa dotycząca stosowania i przechowywania

nawozów naturalnych oraz mineralnych (odległość stosowania nawozów naturalnych
i mineralnych od cieków wodnych, terminy stosowania nawozów). Trwają  prace nad
przygotowaniem dyrektywy fosforanowej w zakresie ochrony wód powierzchniowych
i podziemnych oraz ograniczenia strat fosforu ze źródeł obszarowych 

• każdy  posiadacz  gruntów,  który  stosuje  środki  ochrony  roślin  w  gospodarstwie
powinien  posiadać  aktualne   zaświadczenie  o  ukończeniu  szkolenia  z  zakresu
stosowania środków ochrony roślin, tzw. szkolenie chemizacyjne. Zaświadczenie jest
ważne przez okres 5 lat. Posiadacze opryskiwaczy powinni mieć aktualny atest, który
jest ważny przez okres 3 lat. Rolnicy mogą zgłaszać się na szkolenie organizowane
przez PZDR do Pani Sywi Krół-Symonowicz tel.502356182. Koszt takiego szkolenia
wynosi 80 zł. 

Pan Jerzy Ogar odpowiedział  na zapytanie Pan radnego Jerzego Weremjewicza dotyczące
targów w Szepietowie  i Pana radnego Jarosława Selwestrowicza w sprawie usuwania folii
rolniczej. Poinformował, że pracownicy PZDR odpłatnie pomagają w wypełnianiu różnych
wniosków o dopłaty.

Pan  W.I w  imieniu  artystów  Mielnika  zwrócił  się  do  Rady  Gminy  o  podjęcie  działań
mających na celu objęcie ochroną jeziorka eutroficznego w Wajkowie, leżącego na terenach
Wspólnoty Wiejskiej. Drugie takie jeziorko, położone w Mielniku na działce prywatnej uległo
zniszczeniu, powstaje tam przemysłowy zbiornik na wodę.
Pan  W.I  poinformował,  że  jeziorko  w  Wajkowie  jest  podręcznikowym  przykładem
eutroficznego zbiornika, leży w obszarze Natura 2000. Można je uratować poprzez stosowną
uchwałę Rady Gminy. Poprosił aby dzisiaj radni zdecydowali, że na następną sesję zostanie
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przygotowany projekt uchwały w sprawie ochrony tego jeziorka.

Pan Przewodniczący Rady zapewnił,  że  Rada Gminy zapozna się  pochyli  nad  tematem
ochrony tego i ewentualnie innych eutroficznych jezior na terenie gminy.

Pan Mariusz  Wielogórski –  dyrektor  ZGK  poinformował,  że  ZGK jest  w  złej  sytuacji
zarówno pod względem finansowym jaki i sprzętowym. W grudniu ub. roku zebrano opłaty
za wodę ze stycznia br., przez co w tegorocznym budżecie brak jest około 60 tys.zł. Brak jest
sprzętu do pracy, należy wymienić opony w samochodach i  sprzęcie,  brak jest  zimowego
ogumienia. Pan dyrektor poprosił Wójta, radnych i sołtysów o pomoc w postaci zleceń na
różne prace na terenie gminy. To pozwoli na zarobienie pieniędzy i poprawę sytuacji ZGK.
Brak śniegu powoduje  brak  możliwości  zarabiania  odśnieżaniem,  Zakład  musi  teraz  brać
wszelkie prace, które są na terenie gminy i poza nią. Trzeba poprawić kondycje sprzętową
Zakładu i na to potrzeba pieniędzy.
Informację  o  stanie  Zakładu  radni  muszą  znać,  bo  odchodzący  dyrektor  zapewniał  że
kondycja Zakładu jest świetna i za parę miesięcy okazałoby się, że jest inaczej.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota stwierdził,  że  wygląda  na  to,  że  Pan  Wielogórski  objął
stanowisko w dobrej wierze, nie sprawdzając ani finansów ani sprzętu. 

Pan dyrektor Wielogórski odpowiedział,  że ustępującego dyrektora poznał przed ostatnią
sesją i nie miał żadnych możliwości sprawdzenia kondycji Zakładu. Zapewne jeszcze do dziś
nie jest znana mu do końca ta kondycja.

Pan  radny  Leszek  Karbowski -  odbył  się  memoriał  Jana  Zduniewicza  i  na  stronach
internetowych gminy nie ma śladu na ten temat. Poprosił, aby na przyszłość wydarzenia tego
typu i wiele innych zamieszczano na stronie gminy. To jest również forma promocji gminy.

Pan Damian Sypek – prezes MKS poinformował,  że artykuł i  relacja wraz ze zdjęciami
memoriału są zamieszczone na FB Klubu.

Pan radny Kamil Zalewski zwrócił się do dyrektora ZGK o oczyszczenie drogi na Osienniki
i odkrzaczenie innej, drogi wskazanej we wniosku do budżetu gminy. 

Pan radny Leszek Karbowski poinformował o braku głosu z transmisji sesji.

Pan  radny  Witold  Terebun zapytał  dlaczego  GOKSiR  pozabierał  meble  ze  świetlicy  
w Wilanowie  i czy zostanie to uzupełnione.

Pan  Eugeniusz  Wysocki  –  sołtys  sołectwa  Wilanowo  wyjaśnił,  że  meble  te  stanowią
własność GOKSiR i po likwidacji WDKSiR zostały zabrane. Trzeba dokupić stołów i krzeseł
do świetlicy.
Pan radny Jarosław Selwestrowicz odnosząc się do wystąpienia  Pana dyrektora ZGK  
i informacji o braku sprzętu zapytał, co działo się przez tyle lat, nikt nie zgłaszał że brak jest
łopat,  siekier  itp.  Czy  komisja  inwentaryzacyjna  przedstawiła  wnioski  z  inwentaryzacji  
i zawiadomiła nowego dyrektora  o tej sytuacji?

Pan  Marcin  Czerwiński –  Zastępca  Wójta  i  przewodniczący  komisji  inwentaryzacyjnej
wyjaśnił zasady przeprowadzenia inwentaryzacji. Komisja spisała stan z natury, jeśli dyrektor
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w trakcie prac komisji deklarował że dany sprzęt działa, to nie nie było podstaw aby temu nie
wierzyć.

Pan Franciszek  Hruświcki – sołtys sołectwa Tokary zwrócił się o dożwirowanie przepustu 
i drogi w Tokarach. Zapytał kto ma składać nowe deklaracje na śmieci.

Pan  Sekretarz  Gminy odpowiedział,  że  deklaracje  powinni  składać  wszyscy.  Nie  tylko
posiadacze kompostowników.

Pan Przewodniczący Rady zaproponował, aby Gmina rozesłała w tej sprawie esemesową
informację do mieszkańców gminy.

Pan Wójt zapewnił, że informacja taka zostanie wysłana, choć tylko 341 osób udostępniło
swoje telefony i nie są to tylko mieszkańcy gminy.

Pan  Stanisław  Drozdowski –  sołtys  sołectwa  Wajków  zwrócił  się  o  dokończenie
odkrzaczenia dwóch dróg w Wajkowie.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk zaproponowała  aby  wszystkim  mieszkańcom  dostarczyć
szczegółowych informacji  na temat  segregacji  śmieci,  bo dużo osób nie  wie  jak to  robić
dobrze.

Pan Marcin Czerwiński  – zastępca Wójta  zapewnił,  że  tematyce segregacji  śmieci  będą
poświęcone jedne z zajęć w Klubie Seniora.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz zapytał  Pana  Wójta  o  los  interpelacji  i  zapytań.
Odpowiedzi  udzielane są na piśmie, w terminie  a potem wiele z tych spraw nie jest do końca
załatwionych lub w ogóle nie są podjęte. Sprawa dotyczy kupna sklepu i wykonania drogi w
Moszczonie Królewskiej.

Pan  Wójt odpowiedział,  że  zgłaszane  interpelacje  w  głównej  mierze  dotyczyły  prac
wykonywanych  przez  ZGK.  Jeśli  chodzi  o  kupno  sklepu  to  nie  odkupimy go  za  stawkę
proponowaną prze właściciela, bo jest zbyt duża i mogłoby dojść do naruszenia dyscypliny
finansów publicznych. Jest to kwota wielokrotnie większa od tej, za jaką obecny jej właściciel
wcześniej  nabył budynek wraz z działką.  Kupiliśmy inną działkę,  która w pewien sposób
zaspakaja potrzeby mieszkańców wsi. 
Wykonanie drogi jest w gestii dyrektora ZGK.

Pan dyrektor ZGK poprosił, aby wszystkie sprawy dotyczące dróg zgłaszać bezpośrednio do
niego.

W kwestii drogi w Moszczonie Królewski  Pan kierownik Gorochowicz poinformował, że
sprawa  utknęła  w  PERN,  ponieważ  droga  przylega  do  rowu  zabezpieczającego  wieś,
należącego do PERN. Rów częściowo wchodzi w drogę i  potrzebna jest  zgoda PERN na
prowadzenie tam prac.

Pan  radny  Kamil  Zalewski przedstawił  pismo  w  sprawie  przyjęcia  do  Tokar  rodziny
repatriantów.  Do  pisma  dołączone  są  podpisy  mieszkańców  wsi  wyrażających  zgodę  na
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osiedlenie takiej rodziny.
Pan radny zwrócił się do radnych aby na najbliższej sesji Rada Gminy podjęła decyzję w tej
sprawie.

Pan Przewodniczący Rady zapewnił, że Rada Gminy zajmie się tą sprawą, niekoniecznie
jednak na najbliższym posiedzeniu.  Musimy sprawdzić nasze możliwości finansowe w tej
sprawie.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz zapytał  czy  gmina  podjęła  starania  w  sprawie
dofinansowania z Ministerstwa Środowiska odbioru folii rolniczej.

Pan Tomasz Gorochowicz  odpowiedział, że złożyliśmy wniosek w sprawie udziału w tym
projekcie. Rozpatrzenie wniosku nastąpi prawdopodobnie w kwietniu br.

Pan Wójt  Gminy poinformował,  że  w trakcie  posiedzenia  Związku Gmin Województwa
Podlaskiego mówiono, że nie ma ani jednej gminy, która poradziłaby sobie z problemem folii.
Gmina Kulesze Kościelne rozwiązała to poprzez zatrudnienie firmy, która za odpłatnością od
rolników zbiera folię. Wszyscy czekają na program ministerialny.

Pan radny Kazimierz Tobota zaproponował dyrektorowi ZGK aby jak najszybciej sprzedał
zużyty  sprzęt  i  w  ten  sposób  pozyskał  jakieś  środki.  Sprzęt  stoi  już  rok  czasu  
i niszczeje.

Pan dyrektor Wielogórski wyjaśnił, że ZGK pracuje nad tym, jest w  posiadaniu dużej ilości
złomu ale obecnie jest bardzo niska cena złomu.

Do punktu 14.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  XIII  sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


	rolnicy będą mogli otrzymać dotacje na wapnowanie gleb,

